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Inleiding 

Naar aanleiding van het artikel in De Stentor van 24 juli 2018 over de situatie van de fietsers op 

fietsstraten in Zwolle hebben de PvdA en D66 schriftelijke vragen gesteld. 

 

Kernboodschap 
1. Is het college op de hoogte van het artikel in De Stentor en de daarin geschetste situatie? 

Antwoord: 

Ja, het college is hiervan op de hoogte. 
 
 
2. Is het college het eens met de PvdA en D66 dat er geen sprake mag zijn van onveilige 

situaties op de fietsstraten? 

Antwoord: 

Het college heeft als standpunt dat er in Zwolle gestreefd wordt naar een hoge mate van 

verkeersveiligheid voor alle verkeerdeelnemers binnen de gemeente en dus ook op 

fietsstraten. We zijn ons er ook van bewust dat 100% veiligheid in de stad, en dus ook op 

fietsstraten niet haalbaar is. Dus een zekere mate van onveiligheid is inherent aan ons 

verkeerssysteem. De menselijke factor speelt daarbij een essentiële rol en is soms moeilijk te 

beïnvloeden.  

 

Onderzoek van de ANWB onder haar leden heeft uitgewezen dat fietsers in Zwolle zich veel 

veiliger voelen dan in 27 andere onderzochte steden in Nederland. 85% voelt zich veilig in 

Zwolle tegen 69% in de andere steden. Het aantal fietsers dat zich (helemaal) niet veilig voelt 

is zelfs 2x zo laag dan in andere steden (14% in Zwolle tegenover 27% in andere steden). 
 
 
3. Is het college sinds de aangenomen motie van november 2017 in gesprek geweest met de 

Fietsersbond over het verbeteren van de situatie op de Zwolse fietsstraten en zo ja, wat zijn de 
uitkomsten van dat gesprek? 

Antwoord: 

Ja, wij zijn regelmatig in overleg met de Fietsersbond. Op 26 juli jl. heeft wethouder Dogger dit 

onderwerp nog besproken met de Fietsersbond. Tijdens dit overleg heeft de wethouder 

aangegeven dat het nemen van eventuele structurele maatregelen op de fietsstraten 

onderdeel is van de Mobiliteitsvisie/ Mobiliteitsagenda op basis van een gedegen analyse. 
 
 
4. Op welke fietsstraten is er volgens het college sprake van een onveilige situatie 

Antwoord:  

Bij verkeersveiligheid wordt onderscheid gemaakt tussen objectie verkeersveiligheid 

(geregistreerde ongevallen) en subjectieve verkeersveiligheid (locaties waar mensen zich 

onveilig voelen, maar waar geen ongevallen zijn geregistreerd). 
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Uit een analyse van de geregistreerde ongevallencijfers tussen 2014 en juli 2018 op de 

veertien fietsstraten in Zwolle blijkt dat op 8 van de 14 fietsstraten geen ongevallen met fietsers 

zijn geregistreerd. Op 5 andere fietsstraten zijn in deze periode gemiddeld 2 ongevallen met 

langzaam verkeer geregistreerd. Uitzondering is de Van Karnebeekstraat, waar 5 

letselongevallen in 4 jaar zijn geregistreerd (dit is exclusief de Van Karnebeektunnel).  

 

Uit binnengekomen meldingen van de politie en klachten van gebruikers, omwonenden, 

Fietsersbond e.a. blijkt dat de verkeerssituatie op met name de Willemsvaart (laden en lossen), 

de Tesselschadestraat en de Wilhelminasingel (snelheid en aanwezigheid van bussen) als 

subjectief onveilig worden ervaren. 
 
 
5. Wat maakt de situatie in elk van deze straten onveilig? 

Antwoord: 

Zie antwoord bij vraag 4.  
 
 
6. Hoe kijkt het college aan tegen de wenselijkheid van stadsbussen op fietsstraten en de 

mogelijkheid tot het realiseren van alternatieve routes? 

Antwoord: 

Conform de landelijke richtlijnen voor fietsstraten (CROW-Fietsberaad) geeft ook het college 

de voorkeur aan fietsstraten zonder stadsbussen en een laag aandeel autoverkeer. Daar waar 

een fietsstraat en busroute toch samenvallen nemen we de mogelijkheid voor alternatieve 

routes voor stadsbussen in de planvorming uiteraard mee. Alleen wanneer blijkt dat de 

mogelijke alternatieve routes niet beschikbaar zijn of ongeschikt zijn voor busverkeer wordt 

gekozen voor een combinatie van beiden. We blijven deze verkeerssituaties doorlopend 

monitoren.  

 
 
7. Is het college bereid op de plekken waar sprake is van een onveilige situatie maatregelen te 

treffen om de situatie te verbeteren? 
a. Zo ja: welke maatregelen gaat het college nemen en wanneer? 
b. Zo nee: waarom niet? 

Antwoord: 

Gelet op de lokale klachten en de landelijke onderzoeksresultaten (CROW-Fietsberaad) gaan 

wij op korte termijn in overleg met de politie en VVN om dit jaar een voorlichtingscampagne te 

starten. Hiermee wil het college het rijgedrag van de weggebruikers, en met name 

automobilisten op Zwolse fietsstraten waar ongewenst verkeersgedrag voorkomt, verbeteren. 

Ongewenst verkeersgedrag van gemotoriseerd verkeer speelt namelijk niet op alle fietsstraten 

in Zwolle.   
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Daarnaast gaan we, op de fietsstraten waarover we klachten hebben gekregen over te hoge 

snelheden, gedurende een aaneengesloten periode de snelheid van het gemotoriseerde 

verkeer meten. Daarmee verkrijgen we een representatief beeld van de gereden snelheden op 

een aantal fietsstraten. Indien uit die meetresultaten blijkt dat de snelheid op een fietsstraat of 

een aantal fietsstraten te hoog ligt gaan we in gesprek met de politie. De politie heeft 

aangegeven dat ze bereid is om met de gemeente Zwolle in gesprek te gaan als de 

meetresultaten daar aanleiding toe geven. Waar nodig kan en wil de politie dan eventueel 

inzetten op handhaving. De politie heeft ook aangegeven dat handhaven op voorhand geen 

prioriteit heeft.  

 

Wanneer de verkeersongevallencijfers, al dan niet in combinatie met klachten en meldingen, 

hiertoe aanleiding geven, hanteren we een locatie specifieke aanpak. Een locatie specifieke 

aanpak bestaat bijvoorbeeld uit het analyseren van de ongevallen, aanvullend een 

conflictobservatie met camera’s en uiteindelijk op basis van die data komen tot een voorstel 

voor de aanpak van de problematiek inclusief mogelijke financiering.  

 

Openbaarheid 

Openbaar 

 

 

Burgemeester en Wethouders van Zwolle, 
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